
    
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
 Sammanträdesdatum
2023-12-11

Sammanträde med  Kommunfullmäktige 
Plats och tid Furulidskolans restaurang kl. 18:00 – 20:15 
Beslutande 

Ledamöter Birgitta Svensson (S), ordförande 
Paul Brinkmann (C), 1:e vice ordförande 
Tobias Kreuzpointner (C) 
Gudrun Andersson (C) 
Lars-Erik Fälth (C) 
Jan Andersson (C) 
Arijana Jazic (S) 
Niklas Lindberg (S) 
Anki Stark (S) 
Fredrik Bodin (S) 
Tommy Gustafsson (S) 
Torbjörn Adolfsson (S) 
Maria Lundblom Bäckström (KD) 
Irene Oskarsson (KD) 
Jörgen Swärd (KD) 
Caroline Wittrin (KD) 
Pia Eliasson (V) 
Mats Hansson (M) 
Caroline von Wachenfelt (M) 
Christian Berntö (M) 
Anita Walfridsson (M) 
Yvonne Bäckelid (M) 
Kristin Apsey (SD) 
Peter Sörensson (SD) 
Gerald Apsey (SD) 
Johanna Bladelius (L) 

 
Tjänstgörande ersättare Barbro Ferm (C), ersätter Beata Allen (C) 

Ulrika Hofstedt (C), ersätter Jan-Olof Persson (C) 
Ulrik Isleborn (M), ersätter Joakim Ember (M) 
Mikael Jansson (M), ersätter Jonathan Jansson (M) 
Sune Svensson (S), ersätter Lena Valencia (S) 
Jimmy Ekström (L), ersätter Anna Ekström (L) 

Ej närvarande  
Ledamöter Kent Ohlsson (SD) 

Gabriel Soldan (SD) 
Anders Wennblad (SD) 
Jonathan Jansson (M) 

 
Tjänstemän Hugo Thorén, sekreterare 
 Mikael Fornander, kommundirektör 
      
Utses att justera Torbjörn Adolfsson (S) och Jimmy Ekström (L) 
Justeringens plats  Kommunhuset 2023-12-13   Paragrafer 119-135 
och tid 
Underskrifter                     
 Sekreterare   ……………………………………………   
  Hugo Thorén 
 
 Ordförande   ……………………………………………  
 Birgitta Svensson  
 
 Justerande   ……………………………………………. 
 Torbjörn Adolfsson (S) och Jimmy Ekström (L) 
  

Korrigerat enligt FL § 36 /HT



   
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2023-12-11  
 
   
   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2023-12-11 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Kommunhuset 
 
Datum då anslag  2023-12-13 Datum då anslag  2024-01-04 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Hugo Thorén 
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  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2023-12-11  
 

§ 119 Upprop   

§ 120 Val av justerare   

§ 121 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 

  

§ 122 Godkännande av föredragningslista   

§ 123 Utdelning miljöpris   

§ 124 Revidering sammanträdesplan 2024 2023/266  

§ 125 Avfallstaxa 2024 2023/265  

§ 126 VA-taxa 2024 2023/264  

§ 127 Motion: Angående idrottshall med ny 
läktare 

2023/106  

§ 128 Revidering av pensionspolicy 2023/296  

§ 129 Styrdokument för krisberedskap 2023/301  

§ 130 Antagande av vattentjänstplan för 
Aneby kommun 

2023/83  

§ 131 Reglemente för 
samhällsbyggnadsnämnden 

2023/268  

§ 132 Taxa för prövning och tillsyn av 
handel med receptfria läkemedel, 
tobak och tobaksfria nikotinprodukter 

2023/269  

§ 133 Upphävande av riktlinje för 
försäljningstillstånd enligt lag om 
tobak och liknande produkter 

2021/78  

§ 134 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 4 2023/35  

§ 135 Anmälningsärenden   
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Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 119 Upprop 
 
Beslut  
Ordförande Birgitta Svensson (S) öppnar mötet. 
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Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 120 Val av justerare 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Torbjörn Adolfsson (S) och Jimmy Ekström (L) till justerare. 
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 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-12-11 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 121 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ta upp de inkomna interpellationerna vid fullmäktiges möte i februari, samt 

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning  
Det har inkommit två interpellationer och ett medborgarförslag: 
 

Interpellation från Pia Eliasson (V) till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen 
(C) angående anpassning av lönerna inom kommunen till försörjningskravet i 
Sverige, KS 2023/325, 2023-12-07 

 
Interpellation från Pia Eliasson (V) till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen 
(C) angående säker miljö för patienter inom äldreomsorgen m.fl., KS 2023/326, 
2023-12-07 

 
Medborgarförslag: Angående ny app för funktionsnedsatta, KS 2023/328, 2023-
12-11 
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Kommunfullmäktige 2023-12-11 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 122 Godkännande av föredragningslista 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna föredragningslistan i enlighet med utskickad kallelse. 
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Kommunfullmäktige 2023-12-11 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 123 Utdelning miljöpris 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Motivering  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att årets miljöpris tilldelas Elin Lewenhaupt.   
I Aneby kommun är miljö- och klimattänket centralt vilket är något som 
återspeglas i Elins roll som odlingsinspiratör. 
 
Genom att verka för självhushållning och biologisk mångfald i sociala medier 
bidrar Elin till att inspirera och uppmuntra till ett aktivt miljö- och klimattänk 
både inom och utanför Aneby kommun. 
 
Ärendebeskrivning  
Årets miljöpris går till Elin Lewenhaupt som inte kunnat närvara vid dagens 
sammanträde, men kommer att ta emot priset vid ett senare tillfälle i vår. 
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KF § 124 Revidering sammanträdesplan 2024 
Dnr KS 2023/266 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att byta datum på kommunfullmäktiges aprilsammanträde till 2024-04-29.  

Beslutsunderlag  
Sammanträdesdagar 2024 
      

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktiges ledamöter 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2023-12-11 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 125 Avfallstaxa 2024 
Dnr KS 2023/265 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen. 
 

Ärendebeskrivning  
Förslag till ny avfallstaxa har tagits fram. Taxan ska gälla från 2024-01-01 och tills 
vidare. Nedan beskrivs de ändringar som gjorts jämfört med 2023 års taxa. 
 

Summan av intäkterna från avfallsavgifterna för sophämtning föreslås höjas med 
44%. Höjningen motsvarar 117 kronor per månad för en villa. Kostnaderna för 
den nya samverkansorganisationen är under 2023 kraftigt felberäknad i budget. 
Kostnader för avfallssamverkan belastar från årsskiftet men fakturering enligt nya 
taxekonstruktionen gjordes inte förrän senare in på året. Även personalkostnader 
utöver samverkan, intäkter från verksamhetsbesök samt kostnader för larm och 
bevakning på ÅVC avviker mot budget. Med föreslagen avgiftshöjning kommer 
avfallsverksamhetens budget för 2024 hamna i balans. Det finns ett överskott 
inom avfallsverksamheten från tidigare år som kommer att användas för att täcka 
en del av förväntat underskott 2023. Avstämning av fördelning och kostnader 
inom samverkan ska ske årsvis enligt avtal och först nästa år finns ett helt 
verksamhetsår att utgå ifrån. Avgiften för tömning av slambrunnar bör höjas med 
28%. Företagets kostnader för omhändertagandet av slam har ökat med 18,8%. 
 

Yrkande 
Jimmy Ekström (L) yrkar på att ärendet återremitteras, med motivering att 
höjning på 44% för avfallstaxan och 28% för tömning av slambrunn i förslaget till 
taxor för 2024 behöver revideras så att dessa ökningar åtminstone halveras till 
2024. Återstående obalans i Aneby Miljö & Vatten AB:s budget, efter att bolaget 
och dess styrelse utrett andra alternativ än taxehöjning får hanteras till förslag till 
taxor 2025.  
 

Irene Oskarsson (KD) och Lars-Erik Fälth (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut och avslag till Jimmy Ekströms (L) yrkande 
 

Kristin Apsey (SD) att ta bort felsorteringsavgiften då den gäller all felsortering 
inte bara matavfall. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer återremissyrkandet under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. Omröstning begärs. 
 

Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Ja-röst för att 
ärendet ska avgöras på mötet Nej-röst för Jimmy Ekströms (L) yrkande om att 
återremittera ärendet till kommunstyrelsen.  
 

Kommunfullmäktige beslutar således med 19 ja-röster och 12 nej-röster att 
genom en minoritetsåterremiss återremittera ärendet till kommunstyrelsen. 
 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut Aneby Miljö & Vatten AB, 2023-11-09 
Avfallstaxa 2024 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



  

Omröstningslista 1. Kommunfullmäktige 2023-12-11 
 

 
 Ledamöter Parti  Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

Beata Allen C Barbro Ferm X   

Paul Brinkmann C  X   

Tobias Kreuzpointner C  X   

Gudrun Andersson C  X   

Lars-Erik Fälth C  X   

Jan-Olof Persson C Ulrika Hofstedt X   

Jan Andersson C  X   

Arijana Jazic S  X   

Niklas Lindberg S  X   

Tommy Gustafsson S  X   

Annki Stark S  X   

Torbjörn Adolfsson S  X   

Lena Valencia S Sune Svensson X   

Fredrik Bodin S  X   

Maria Lundblom Bäckström KD  X   

Irene Oskarsson KD  X   

Jörgen Swärd KD  X   

Caroline Wittrin KD  X   

Pia Eliasson V   X  

Mats Hansson M   X  

Joakim Ember M Ulrik Isleborn  X  

Caroline von Wachenfelt M   X  

Jonathan Jansson M Frånvarande    

Christian Berntö M   X  

Yvonne Bäckelid M   X  

Anita Walfridsson M   X  

Kristin Apsey SD   X  

Kent Ohlsson SD Frånvarande    

Peter Sörensson SD   X  

Gerald Apsey SD   X  

Anders Wennblad SD Frånvarande    

Gabriel Soldan SD Frånvarande    

Anna Ekström L Jimmy Ekström  X  

Johanna Bladelius L   X  

Birgitta Svensson S  X   

Summa 19 12 0 
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KF § 126 VA-taxa 2024 
Dnr KS 2023/264 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta upprättad VA-taxa. 

Reservation 
Mats Hansson (M), Ulrik Isleborn (M), Caroline von Wachenfelt (M), Christian 
Berntö (M), Yvonne Bäckelid (M), Anita Walfridsson (M), Kristin Apsey (SD) 
Gerald Apsey (SD) och Peter Sörensson (SD) reserverar sig mot beslutet i sin 
helhet. 

Ärendebeskrivning  
Förslag till VA-taxa för 2024 har tagits fram. Förslaget innebär dels en höjning av 
brukningstaxan jämfört med år 2023 dels en höjning av anläggningsavgiften. Den 
senare har varit oförändrad mer än 10 år. 

För att täcka utgiftsökningarna under kommande verksamhetsår krävs höjning av 
brukningstaxan. Räntor och avskrivningar för investeringar i överföringsledningar, 
nya vatten- och reningsverk skall bekostas av brukningsavgiften. Andra större 
kostnadsposter som brukningsavgiften ska täcka är kostnaden för löner, el, 
processkemikalier, reparation och underhåll av VA-nätet samt byggnader. 

Arbetet med uppförandet av nya vatten- och avloppsreningsverk i Askeryd och 
Hullaryd pågår alltjämt. För att säkerställa mängd och kvalité på dricksvatten 
utreds nya vattentäkter i Hullaryd, Askeryd och Lövviken. Från 2024 och fram till 
och med 2030 har VA-kollektivet ett investeringsbehov på över 140 MSEK. 

En höjning med 18% av brukningstaxans fasta och rörliga del samt en höjning av 
anläggningsavgiften med 75% för år 2024 krävs för att klara ovanstående. Den 
senare syftar till att uppnå rimlig kostnadstäckning vid utbyggnad av nya områden 
och föreslås börja gälla från 2024-07-01. 

Höjningen av brukningstaxan motsvarar ca 185 kr per månad för en villa med 
150m3 vattenförbrukning per år med spill- och dagvattenhantering. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut Aneby Miljö & Vatten AB, 2023-11-09 
VA-taxa 2024 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Aneby Miljö & Vatten AB 
Kommunens webb 
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KF § 127 Motion: Angående idrottshall med ny 
läktare 
Dnr KS 2023/106 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att ställa sig bakom upprättad svarsskrivelse till motionen, samt 
 

att avslå motionen med hänvisning till svarsskrivelsen. 
 

Beslutet skickas till 
Jimmy Ekström (L) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
 

Ärendebeskrivning  
Liberalerna har lämnat in en motion ”Mål i sikte! En satsning på inomhusidrotten 
i Aneby” den 23 februari 2023. 
 

I motionen yrkas att Aneby kommun inleder ett utredningsarbete i syfte att 
presentera möjliga åtgärder för att öka hallytan för inomhusidrotten samt kunna 
erbjuda moderna, säkra och ändamålsenliga lokaler för såväl spelare som besökare 
och publik. 
 

Ett svar på motionen har tagits fram. Sammanfattningsvis konstateras att ingen av 
de befintliga idrottshallarna i kommunen har fullstora mått med en spelplan om 
40 x 20 meter. FB-hallen är störst, men den är något för smal. Sett till 
bokningsläget av hallarna hösten 2023 täcks behovet av hallytor genom befintliga 
idrottshallar. 
 

En om- och tillbyggnad av FB-hallen vid Parkskolan är sannolikt möjlig men 
komplicerad och kostsam, inte minst om planen ska ges fullstora mått. 
Översiktligt bedöms en om- och tillbyggnad av FB-hallen, med i första hand 
omklädningsrum, kiosk och serveringsytor, kosta från tio (10) miljoner kronor. 
Uppförande av en ny sporthall i kommunen innebär en investering om runt 70 
miljoner kronor. 
 

Genom enklare åtgärder och ökad samverkan mellan kommunen och 
föreningslivet kan nyttjandegraden av och användningen av befintliga idrottshallar 
förbättras. Det ligger också i linje med kommunens viljeriktning, att resurser ska 
nyttjas så effektivt som möjligt vilket gör det nödvändigt att skapa förutsättningar 
för samnyttjande av lokaler, till exempel just idrottshallar och samlingslokaler. 
 

Med hänvisning till svaret är motionen besvarad. 
 

Yrkanden 
Jimmy Ekström (L), Mats Hansson (M), Kristin Apsey (SD) och Caroline von 
Wachenfelt (M) yrkar bifall till motionens förslag till beslut. 
 

Arijana Jazic (S), Lars-Erik Fälth (C), Pia Eliasson (V), Fredrik Bodin (S) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot motionens förslag 
till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. Omröstning begärs.  
 

Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Ja-röst för 
kommunstyrelsens förslag till beslut, Nej-röst för motionens förslag till beslut.. 
Kommunfullmäktige beslutar således med 20 ja-röster och 12 nej-röster att ställa 
sig bakom upprättad svarsskrivelse till motionen, samt att avslå motionen med 
hänvisning till svarsskrivelsen. 
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 Sammanträdesdatum 
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Beslutsunderlag  
Motion från Liberalerna, 2023-02-23  
Förslag till svar på motion, 2023-11-10  
Tjänsteskrivelse, 2023-11-10 
Protokollbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Motionsställaren 



 
 

     Dnr KS 2023/106 

1(4) 

 
 
 
 
    2023-11-10 
 
 
 
 

Svar på motion från Liberalerna ”Mål i 

sikte” En satsning på inomhusidrotten i 

Aneby” 
 

Liberalerna har lämnat in en motion ”Mål i sikte! En satsning på 

inomhusidrotten i Aneby” den 23 februari 2023. 

 

I motionen skrivs bland annat; ”Även om stämningen ofta är på topp 

lämnar idrottshallarna en del att önska för att ge den bästa upplevelsen 

för aktiva och publik. I den mån där finns utrymme för besökare, 

anhöriga och publik vid matcher och turneringar är de otillgängliga med 

begränsad utsikt över planen och bristande säkerhet. Servering, toalett 

och kapprum är inte helt ändamålsenliga och det är omöjligt att separera 

spelare från övriga besökare vilket i sig är en risk. Behov finns idag av 

ytterligare hallyta, men också av mer ändamålsenliga hallar som kan hysa 

matcher och turneringar samtidigt som det blir en bra och säker 

upplevelse. 

 

Kort sagt är det dags för kommunen att göra en satsning för att höja 

nivån och kapaciteten i Aneby idrottshallar. Om det bör ske genom 

investering i ytterligare hall eller utbyggnad och ombyggnad av befintliga 

borde en förbehållslös utredning få ge svar på. För Anebys barn- och 

unga kan en sådan satsning ytterligare motivera till ett aktivt idrottande 

under hela uppväxten vidare in i vuxenlivet.” 

 

Avslutningsvis yrkas i motionen att Aneby kommun inleder ett 

utredningsarbete i syfte att presentera möjliga åtgärder för att öka 

hallytan för inomhusidrotten samt kunna erbjuda moderna, säkra och 

ändamålsenliga lokaler för såväl spelare som besökare och publik. 

 

Ett rikt friluftsliv och en rik fritid för våra invånare 

Motionen ligger väl i linje med kommunens arbete med hälsofrämjande 

aktiviteter och ett rikt friluftsliv, en rik fritid och ett rikt liv för våra 

invånare. För kommunen är det därför viktigt att erbjuda ett brett 

spektrum av aktiviteter, tillgängliga både utom och inom föreningslivet. 
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Aneby kommun har en lång tradition och modell där grunden är att 

föreningslivet äger och driver egna anläggningar och att kommunen ger 

drifts- och föreningsbidrag utifrån fastställda kriterier. De som driver 

anläggningarna har ofta ett personligt intresse av anläggningarnas skötsel, 

och en stor del av arbetet med dem sköts ideellt. Kundnöjdheten över 

anläggningarna är stor. I kommunens regi drivs enbart idrottshallar och 

simhallen. 

 

Runt om i kommunen finns flera anläggningar och områden avsedda för 

att tillgodose behovet av kultur-, sport- och fritidsaktiviteter. Dessa har 

stor betydelse för de tätorter och byar de finns i och flera av dessa lockar 

även utövare och medlemmar från andra kommuner, liksom besökande 

och turister. 

 

Befintliga idrottshallar i kommunen 

Det finns två större idrottshallar i Aneby, FB-hallen i anslutning till 

Parkskolan och Furulidsskolans idrottshall. Dessvärre har ingen av 

hallarna fullstora mått. På de nivåer kommunens lag spelar idag finns 

dispenser för spel. FB-hallen är tillräckligt lång med den är för smal. FB-

hallen klarar kraven för handboll vilken inte Furulidsskolans idrottshall 

gör. Basket och volleyboll klarar båda hallarna. FB-hallen tar cirka 70 till 

80 personer på läktarna, som sittande med begränsad sikt på vissa delar 

av läktaren. Utöver nämnda hallar finns i Aneby tätort en mindre 

idrottshall på Tallbackaskolan. Aneby SK har också en inomhushall med 

konstgräs, främst för fotboll. I anslutning till Vireda skola finns en 

allaktivitetshall. Idrottshall finns också i Sunhult vid skolan. Utöver dessa 

finns en mindre idrottshall på Gransnäs ungdomsgård.  

 

Förvaltningen har sett över hur bokningarna av kommunens hallar ser ut 

under hösten 2023. FB-hallen är i stort sett uppbokad hela tiden, endast 

lördagskvällar är ledigt. I Furulidsskolans idrottshall finns däremot flera 

lediga tider, i stort likadant under hela hösten med några få undantag. 

Idrottshallen på Tallbackaskolan, som förstås är liten i jämförelse, har 

ungefär två bokningar i veckan, så där finns det gott om lediga tider. 

Även i hallarna ute på landsbygden i kommunen finns många lediga tider 

som är tillgängliga för bokning. Utifrån bokningsläget bedöms inte 

behovet av ytterligare hallyta som stort. Det finns också enklare åtgärder 

som skulle öka tillgängligheten i vissa delar, exempelvis skulle ytterligare 

någon sarg för innebandy kunna ge mer utrymme till yngre lag i 

Furulidsskolans idrottshall. Dock saknas förråd för förvaring av en sarg.  

 

Parkskolan använder övervåningen på FB-hallen. Under innevarande 

läsår har skolan fått tillgång till förskolans lokaler och behöver inte 

utnyttja övervåningen i FB-hallen i så stor utsträckning. Parkskolan 

fortsätter dock att växa de närmsta åren vilket gör att skolan från hösten 

2024 och framåt kommer att behöva FB-hallens övervåning för att klara 

behov av klassrum och fritidslokaler. Om och i så fall när skolan inte 



3(4) 

längre har behov av lokalerna skulle dessa eventuellt kunna 

omdisponeras och användas som exempelvis serveringsytor vid 

arrangemang i hallen. 

 

Om- och tillbyggnad av befintliga idrottshallar 

Förvaltningen har tittat på möjligheten att bygga ut FB-hallen för att 

tillskapa en hall med fullstora mått och förbättrade ytor för publik och 

spelare i anslutning till planen. Dessvärre krävs att hela östra långväggen 

flyttas vilket kräver helt nya takstolar och ett nytt tak. Dessutom behöver 

befintliga pelare förstärkas för att klara av en ökad taklast. Tillbyggnaden 

skulle bli mycket kostsam. En mer exakt kostnadsberäkning kräver ett 

flertal olika konsultinsatser. 

 

Det skulle sannolikt vara möjligt att bygga till FB-hallen med en lågdel 

österut med plats för nya omklädningsrum samtidigt som de befintliga 

tas bort för att tillskapa kiosk och serveringsytor. Möjligen skulle det 

också gå att bygga en läktare i plan över tillkommande omklädningsrum 

genom att göra öppningar i den befintliga ytterväggen. Det senare kräver 

dock noggranna konstruktionsberäkningar. Man ska också ha med sig att 

det finns utmaningar i att bygga intill en befintlig byggnad, det har inte 

minst kommunens arbete med detaljprojekteringen av tillbyggnaden av 

Vireda skola visat. En om- och tillbyggnad som beskrivits med en lågdel 

i öster är en investering om uppskattningsvis minst tio (10) mnkr. 

Investeringssumman är framför allt avhängd av hur stora ytor som byggs 

och eventuell tillkommande läktare. 

 

Uppförande av en ny idrottshall 

För att tillskapa optimala förutsättningar för såväl idrottsutövare som 

funktionärer och publik krävs en helt ny idrottshall i kommunen. En 

fullstor idrottshall med moderna faciliteter. Spelplanen är då 40 meter 

lång och 20 meter bred. Hallen måste minst vara 24 meter bred och 43 

meter lång.  

 

Förvaltningen har tittat mot Habo kommun som i dagarna färdigställer 

en ny idrottshall i Kärnekulla. Det är en sporthall med fullstora mått, 

delbar spelyta. Dagtid kommer hallen att användas av närliggande F-6-

skola. Läktare för 1 000 personer. Fyra omklädningsrum, likt FB-hallen, 

våtrum, teknikutrymme, lärarlokaler, konferensrum, enklare servering, 

litet gym, förråd med mera med en sammanlagd bruttoarea BTA om 3 

170 m2 där 1 000 m2 finns i ett andra våningsplan. Vid uppförande av en 

ny sporthall i Aneby kan Habos nya hall fungera som en referens. Den 

innehåller de funktioner och mått som behövs. I jämförelse kan 

publikkapaciteten minskas. Habo kommuns nya hall har uppförts i en 

totalentreprenad och investeringen hamnar på knappt 80 mnkr, omkring 

25 000 kronor per kvadratmeter. En ny hall i Aneby skulle därmed 

kunna kostnadsberäknas till omkring 70 mnkr, om såväl 

publikkapaciteten som vissa andra ytor minskas. 
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Sammanfattning och slutsats 
Ingen av de befintliga idrottshallarna i kommunen har fullstora mått med 

en spelplan om 40 x 20 meter. FB-hallen är störst, men den är något för 

smal. Sett till bokningsläget av hallarna hösten 2023 täcks behovet av 

hallytor genom befintliga idrottshallar. 

En om- och tillbyggnad av FB-hallen är sannolikt möjlig men 

komplicerad och kostsam, inte minst om planen ska ges fullstora mått. 

Översiktligt bedöms en om- och tillbyggnad av FB-hallen, med i första 

hand omklädningsrum, kiosk och serveringsytor, kosta från tio (10) 

miljoner kronor. Uppförande av en ny sporthall i kommunen innebär en 

investering om runt 70 miljoner kronor.  

Genom enklare åtgärder och ökad samverkan mellan kommunen och 

föreningslivet kan nyttjandegraden av och användningen av befintliga 

idrottshallar förbättras. Det ligger också i linje med kommunens 

viljeriktning, att resurser ska nyttjas så effektivt som möjligt vilket gör det 

nödvändigt att skapa förutsättningar för samnyttjande av lokaler, till 

exempel just idrottshallar och samlingslokaler. 

Med hänvisning till ovanstående avslås motionen. 

Kommunstyrelsen 

Beata Allen 

Kommunstyrelsens ordförande 
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KF § 128 Revidering av pensionspolicy 
Dnr KS 2023/296 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta reviderad pensionspolicy. 

Ärendebeskrivning  
Med anledning av att ett nytt centralt kollektivavtal för medarbetares pension 
föreslås ny pensionspolicy samt upphävande av regler för tillämpning av 
pensionspolicy avseende pension till anställda antagen av kommunstyrelsen 2007-
10-16. 

Från och med 2023-01-01 finns ett nytt kollektivavtal för medarbetares pension 
vid namn AKAP-KR, avgiftsbestämd kollektivavtalad pension. Avtalet ersätter det 
tidigare avtalet AKAP-KL. Medarbetare som sedan tidigare har 
pensionsavsättning enligt avtalet KAP-KL fick i vissa fall möjlighet att välja 
mellan att vara kvar inom KAP-KL eller byta till AKAP-KR, medan andra 
automatiskt överfördes till AKAP-KR. 

Med anledning av det nya kollektivavtalet behöver befintlig pensionspolicy 
uppdateras. Den enda del i föreslagen revidering som inte finns reglerat i 
kollektivavtalet gäller regler om löneväxling. Det är därför fullt möjligt att Aneby 
kommun liksom exempelvis Eksjö kommun beslutar om att avskaffa nuvarande 
lönepolicy och inte ersätta den med ny. I det fall krävs endast en separat riktlinje 
för löneväxling. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-11-15 
Förslag ny pensionspolicy 
Lokalt kollektivavtal AKAP-KR 
Nuvarande pensionspolicy 
Nuvarande regler för tillämpning avseende pension till anställda 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
HR 
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KF § 129 Styrdokument för krisberedskap 
Dnr KS 2023/301 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta styrdokument för krisberedskap i Aneby kommun 2023–2026, samt 

att verksamhetsplan för extraordinära händelser i Aneby kommun antaget 2020-
02-24 § 8 KF upphör att gälla i och med detta beslut. 

Ärendebeskrivning  
Enligt Överenskommelse om kommunernas krisberedskap 2019–2022, mellan 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner 
och Regioner (SKR), förlängd att även gälla även 2023, ska kommunen ta fram ett 
styrdokument för sitt arbete med krisberedskap. Detta styrdokument ska vara 
beslutat av kommunfullmäktige senast den 31 december under mandatperiodens 
första år.  En fortsatt viktig inriktning är att styrdokumentet i första hand ska 
innehålla kommunens egen inriktning och styrning. Det innebär att kommunen 
själv tolkar hur man ska lösa uppgifterna i överenskommelsen. Vidare behöver 
kommunen ange vilka ytterligare ambitioner man har för arbetet med 
krisberedskap. 

I styrdokumentet anges övergripande mål och inriktning för arbetet med 
krisberedskap under mandatperioden och innehåller:  

• övergripande styrning av arbetet med krisberedskap i kommunala 
förvaltningar, bolag och kommunalförbund. 

• kommunens övergripande process för risk- och sårbarhetsanalys. 
• kommunens ambitioner i arbetet med sitt geografiska områdesansvar 
• vilken planering avseende krisberedskap inom olika områden som 

kommunen ska ta fram eller uppdatera under mandatperioden. 

Inriktningsbeskrivningen för Aneby kommuns arbete med krisberedskap under 
mandatperioden utgår ifrån tre punkter: 

• Arbeta med att reducera och åtgärda de brister som har identifierats i 
kommunens risk- och sårbarhetsanalys.   

• Samtliga kommunens samhällsviktiga verksamheter ska vara delaktiga i 
kommunens arbete med kontinuitetsplanering och ta fram åtgärder för att 
minska konsekvenser vid en inträffad extraordinär händelse. 

• Åtgärdsplaneringen ska mynna ut i kommunens strävan att uppnå 
kontinuitet i kommunens samhällsviktiga verksamheter under sju dygn. 

 
Beslutsunderlag  
Förslag till styrdokument för krisberedskap i Aneby kommun, 2023–2026 
Tjänsteskrivelse, 2023-11-08 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
Avdelningschefer 
Räddningschef 
Kris- och beredskapssamordnare 
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KF § 130 Antagande av vattentjänstplan för Aneby 
kommun 
Dnr KS 2023/83 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta vattentjänstplan för Aneby kommun. 

Ärendebeskrivning  
Vattentjänstplanen innebär att kunskapen samlas i ett dokument och kan föras 
vidare. Aneby kommun bedömer att ingen betydande miljöpåverkan finns. 
Kommunen har samrått med allmänhet och eventuella berörda fastighetsägare 
och myndigheter genom att ställa ut förslaget till vattentjänstplan till granskning. 

Lagstiftningen ställer krav på att varje kommun ska ha en aktuell vattentjänstplan 
den 1 januari 2024. 

Samhällsbyggnadsavdelningen har tillsammans med Aneby Miljö & Vatten AB 
arbetat fram ett förslag till en vattentjänstplan för Aneby kommun. 

Vattentjänstplanen innebär att kunskapen samlas i ett dokument och kan föras 
vidare. Aneby kommun bedömer att ingen betydande miljöpåverkan finns. I VA-
planen identifierades inga VA-utbyggnadsområden, men det finns ett 
utredningsområde. I Aneby kommun finns behov av förtätning och ökat 
underhåll, snarare än utbyggnad. 

Vattentjänstplanen ska innehålla en bedömning av vilka åtgärder som behöver 
vidtas för att de allmänna VA-anläggningarna ska fungera vid en ökad belastning 
på grund av skyfall. Den samlade bedömningen av de kommunala anläggningarna 
ger att i majoriteten av anläggningarna bedöms påverkan av skyfall låg. Det finns 
tre orter som påverkan av skyfall bedöms hög; Sunhultsbrunn, Frinnaryd och 
Hullaryd. I Hullaryd kan dricksvattnet påverkas av spillvattnet vid väldigt höga 
flöden vilket medför bräddning i reningsverket som kan påverka dricksvattnet. Ny 
dricksvattentäkt och vattenverk är under projektering i Hullaryd. I Sunhultsbrunn 
och Frinnaryd finns behov av att se till att dagvattnet inte läcker in i 
spillvattennätet vilket i sin tur leder till att det bräddar i reningsverken. För att lösa 
problematiken att reningsverken bräddar, finns naturbaserade lösningar som 
förhindrar att orenat spillvatten släpps ut i recipienten.  

Förslag till vattentjänstplan för Aneby kommun lämnades ut för samråd under 
tiden 9 juni 2023 till och med 6 augusti 2023. Under samrådstiden skickades 
förslaget till Länsstyrelsen i Jönköpings län och de svarade 29 juni 2023. Enbart 
länsstyrelsen fick del av förslaget då kommunen bedömde att fastighetsägare med 
väsentligt intresse av planen saknas.  

Förslag till vattentjänstplan för Aneby kommun lämnades ut för granskning under 
drygt fyra veckor. Granskningen började 14 september 2023 varpå denna pågick 
till och med 16 oktober 2023. Under granskningstiden har planhandlingarna varit 
utsända på remiss till Länsstyrelsen i Jönköpings län.  

Handlingarna har funnits på kommunens digitala anslagstavla. Det har även 
funnits möjlighet att begära ut handlingarna i fysisk form genom att vända sig till 
samhällsbyggnadsavdelningen. I receptionen, på biblioteket och hos Aneby Miljö 
& Vatten AB har en affisch med information om möjligheten att lämna 
synpunkter på planen varit uppsatt under hela granskningstiden.  
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En nyhet om planen publicerades den 14 september på Aneby kommuns 
hemsida, Facebook-sida och Instagram. Inga synpunkter på vattentjänstplanen har 
inkommit under granskningstiden. 

Efter förlängd svarstid inkom länsstyrelsen med ett yttrande. Länsstyrelsen 
konstaterar att deras yttrande i samrådet har bemötts och till betydande del 
beaktats genom tillägg och förtydliganden i vattentjänstplanen. Länsstyrelsens 
skriver vidare att yttrande i samrådet kan vara vägledande i Aneby kommuns 
översyn av vattentjänstplanen längre fram och att länsstyrelsen i övrigt inte har 
några synpunkter. Kommunen konstaterar i svaret att vid revidering av 
vattentjänstplanen under nästkommande mandatperiod kommer synpunkterna 
från länsstyrelsen i samrådet att beaktas. 

Riksdagen beslutade 22 juni 2022 om ändringar i lagen (2006:412) om allmänna 
vattentjänster. Lagändringarna återfinns i form av nya och ändrade bestämmelser i 
och i anslutning till 6 §. 

När kommunen bedömer behovet av en allmän VA-anläggning ska hänsyn tas till 
förutsättningarna att tillgodose behovet genom en godtagbar enskild anläggning 
för det aktuella området. 

Det ska finnas en aktuell vattentjänstplan för varje kommun. Den ska visa hur 
kommunen långsiktigt planerar för att tillgodose behovet av allmänna 
vattentjänster och vilka åtgärder som ska vidtas för att den allmänna VA-
anläggningen ska fungera vid skyfall. 

Kommunen ska samråda med berörda fastighetsägare och myndigheter och ställa 
ut förslaget till granskning innan den antar eller ändrar en vattentjänstplan och ta 
hänsyn till de synpunkter som framkommer vid samrådet och granskningen. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-11-02 
Granskningsredogörelse, 2023-11-02 
Vattentjänstplan för Aneby kommun 
Bilaga 1 till vattentjänstplan VA-plan för Aneby kommun, antagen september 
2022 
Vägledning vid framtagande av vattentjänstplan – komplettering av VA-plan, 
Svenskt Vatten M152 version 2.0 mars 2023 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Aneby Miljö & Vatten AB 
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KF § 131 Reglemente för 
samhällsbyggnadsnämnden 
Dnr KS 2023/268 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta reglemente för samhällsbyggnadsnämnden att gälla från och med 1 januari 
2024. 
Ärendebeskrivning  
Kommunallagen anger i 6 kap 44 § att fullmäktige ska anta reglemente om 
nämndens verksamhet och arbetsformer. Genom att förändra handläggningen 
inom kommunorganisationen och flytta ansvaret för tillsyn samt hantering och 
tillståndsgivning för tobaksförsäljning enligt lag om tobak och liknande produkter 
(2018:2088) samt lag om tobaksfria nikotinprodukter (2022:1257), från 
kommunstyrelsen till samhällsbyggnadsnämnden behöver nämndens reglemente 
justeras. Det nya reglementet gäller från 1 januari 2024. 

Kommunallagen (2017:725) ger de grundläggande reglerna för ansvar och 
beslutanderätt i en kommun. Fullmäktige ska enligt 6 kap 2 § kommunallagen 
bland annat besluta om nämndernas verksamhetsområden. I 6 kap 44 § anges att 
fullmäktige ska anta reglementen om nämndernas verksamhet och arbetsformer. 
 
Samhällsbyggnadsnämndens gällande reglemente fastställdes av 
kommunfullmäktige 26 november 2018, § 108. För att samhällsbyggnadsnämnden 
ska kunna ansvara för tillsyn samt tillståndsgivning för tobaksförsäljning enligt lag 
om tobak och liknande produkter (2018:2088) samt lag om tobaksfria 
nikotinprodukter (2022:1257) behöver nämndens reglemente justeras. 
 
Nämndens förslag lämnas vidare till kommunstyrelsen som därefter kan lämna 
över ett förslag för fastställande i kommunfullmäktige. 
Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens reglemente 
Förslag till reglemente för samhällsbyggnadsnämnden, 2023-09-12 
Tjänsteskrivelse, 2023-09-12 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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KF § 132 Taxa för prövning och tillsyn av handel 
med receptfria läkemedel, tobak och tobaksfria 
nikotinprodukter 
Dnr KS 2023/269 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att fastställa Taxa för prövning och tillsyn av handel med receptfria läkemedel, 
tobak och tobaksfria nikotinprodukter för Aneby kommun enligt bifogat förslag,   

att timtaxan för 2024 sätts till 1 000 kronor per timme, uppräknat med 
kommunalt PKV som publicerad på SKR:s hemsida i oktober månad, samt   

att taxan och timavgiften gäller från och med 1 januari 2024. 

Ärendebeskrivning  
Från 1 januari 2024 tillfaller tillsyn för tobak och tobaksfria nikotinprodukter 
samhällsbyggnadsnämnden. Detta tillsammans med att gällande taxa för tillsyn av 
receptfria läkemedel är föråldrad och behöver uppdateras har föreslagen taxa 
tagits fram. Timavgiften för taxan föreslås harmonisera med gällande avgifter för 
Taxa för tillsyn och prövning enligt miljöbalken. Avgiften föreslås gälla all nedlagd 
handläggningstid, inläsning, resor osv. för ärenden inom receptfria läkemedel, 
tobak och tobaksfria varor och debiteras per påbörjad halvtimme. 

Samhällsbyggnadsnämnden kommer från den 1 januari 2024 att bedriva tillsyn på 
verksamheter som säljer tobak och tobaksfria nikotinprodukter. Nämnden har 
sedan tidigare bedrivit tillsyn på verksamheter som säljer receptfria läkemedel, 
denna tillsyn har dock blivit eftersatt de senaste åren. Taxan för receptfria 
läkemedel är äldre och följer inte nämndens nya modell med förenklad taxa.   

Då tillsynsavgiften för tobakstillsynen behöver definieras i en taxa tillsammans 
med att taxan för tillsyn av receptfria läkemedel behöver revideras har en 
gemensam taxa för de båda tillsynsområdena tagits fram.   

Sedan 1 januari 2021 har Aneby kommun en förenklad taxa för den tillsyn som 
miljösidan bedriver där fasta årliga avgifter tagits bort och ersatts av timtaxa med 
efterdebitering. 

Förändringen har inneburit mer rättvisa taxor gentemot företag och 
verksamhetsutövare och att betalning skett efter genomförd tillsyn och prövning.   

Kommunen har gjort ett arbete med att höja timtaxan för att närma sig de 
kostnader som tillsynen har och hur timtaxan är satt i övriga kommuner i länet. 
Aneby kommun kommer dock fortsatt ha lägst timavgift i länet. 

Beslutsunderlag  
Taxa för prövning och tillsyn av handel med receptfria läkemedel, tobak och 
tobaksfria nikotinprodukter 
Tjänsteskrivelse, 2023-09-18 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsavdelningen  
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KF § 133 Upphävande av riktlinje för 
försäljningstillstånd enligt lag om tobak och 
liknande produkter 
Dnr KS 2021/78 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att upphäva sociala avdelningens riktlinje för försäljningstillstånd enligt lag om 
tobak och liknande produkter från och med den 2023-12-31. 

Ärendebeskrivning  
Samhällsbyggnadsavdelningen övertar ansvaret för tillsyn enligt lag om tobak och 
liknande produkter från och med 2024-01-01, och därmed föreslås sociala 
avdelningens framtagna riktlinjer på detta område upphöra. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-11-16 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Sociala avdelningen 
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KF § 134 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 4 
Dnr KS 2023/35 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna samt anmäla beslutet till 
kommunrevisionen. 

Ärendebeskrivning  
Till sociala utskottet rapporteras in ej verkställda beslut enligt 3 kap 1§ SoL och 
rapportering enligt 16 kap 6 f § SoL samt beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ LSS. För kvartal 4 år 2023 fanns tre ej verkställda beslut, vilket 
rapporterats till Inspektionen för Vård och Omsorg, IVO. 

Beslutsunderlag  
Ej verkställt beslut nr 1 kvartal 4 
Ej verkställt beslut nr 2 kvartal 4 
Ej verkställt beslut nr 3 kvartal 4 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-12-04 
      

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-12-11 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 135 Anmälningsärenden 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag  
Protokoll kommunstyrelsen, 2023-12-04 
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